
Valtu Põhikooli hoolekogu koosoleku protokoll nr. 2 

 

Osalesid: Leaanyka Leisson, Veera Mahlakas, Andres Saks, Ebe Luige, Allar Läll, Reino Roosi, Hannes 
Välja, Hannes Kraav, Moonika Schmidt, Aigar Kuus, Merily Vinter-Kivi, Alma Linder 

Koosolekut juhatas: A. Läll 

Puudusid: Annabel Altvälja 

Protokollis: A. Läll 

Aeg: 11.01.2024 kell 18:00-20:15 

Päevakord: 
1. Valla haridusasutuste ümberkorralduse eelnõu 
2. Koolide rahastus (Kehtna/Valtu) 
3. Kooli juurdeehituse projekteerimine ja edasised tegevused 
4. Lastevanemate koosolek 
5. Õpetajate streik ja töökorraldus sellel perioodil 
6. Muud küsimused 

 

Arutati: 

1. Direktor tegi ülevaate kooli projekteerimisest. Vaadati üle uue lahenduse asendiplaanid ja 
ruumide paigutus. Lahendus leidis poolehoidu ja teemaga liigutakse edasi. Eesmärk märtsi 
lõpuks projekt kokku saada, et saaks minna ehitushankesse. 

2. Valla haridusasutuste ümberkorralduse osas soovis vald hoolekogu seisukohta Eidapere kooli 
osas. Kuna antud teema ei kuulu Valtu Põhikooli hoolekogu pädevusse, ei võta hoolekogu ka 
selles küsimuses seisukohta. 

3. Koolide rahastus, hetkel veel lahtine kuidas võrdsus paika saada. Mai kuuks peab olema asi 
paigas. Rahastuse muutmisel saaksime paremaks HEV laste õpetuse. Segadust tekitab, et 
eritugi ja tõhustatud tugi otsustatakse läbi Rajaleida, aga üldtoe otsustab kool ja siin on 
suured erinevused valla koolide vahel, ning selgusetu mis alustel üldtoe valikut tehakse.  

4. Valla haridusasutuste  uuring näitas, et meil on osakoormusega õpetajaid palju, Kehtnal, aga 
vastupidi, enamus õpetajaid töötab täiskoormusel. Probleemine tõi direktor välja, et 
asendustundide reserv valla eelarves puudub. Diferentseerimiseks mõeldud summad lähevad 
põhitasuks.  

5.  Lahendused kuid as rahastus võrdsetel alustel toimub, peavad tulema vallavalitsuse poolt, 
mitte koolid ei pea ise otsustama, kes millest loobub. 

6. 17.01 peavad olema sisestatud valla 2024 aasta eelarve muudatusettepanekud. Rahastus 
õpilaste arvu järgi? Palgafondi rahastus pedagoogiliste rahade osas võrdseks Kehtna Koolile 
ja Valtu Põhikoolile. 

7. Näiteks algklassiõpetajal, peaks olema täiskoormus. 
8. Majandusjuhatajat hetkel koolil ei ole. Seoses Valtu Lasteaia liitmisega Kehtna lasteaiaiga 

kasvab seal töömaht nii palju, et uus töötaja ei olnud valmis kooli ka juurde võtma. Hetkel 
täidab majandusjuhataja ülesandeid direktor. 

9. Õpilaspäevik- kas on vaja või mitte.? Nõue on, et peab olema koht (päevik, märkmik) kuhu 
oma õppimine kirja panna. 



10. Kontrolltööde tagastamine – Õpilasel on õigus tööd tagasi saada. Erandiks on klassivälise 
kirjanduse lugemiskontroll, mida saab koolis koos õpetajaga üle vaadata.  

11. Pesemine, peale kehalise kasvatuse tundi. Peaks õpetaja rohkem jälgima, et lapsed end 
peseks. 

12. Õpetajate streigiga liitume 22-23.jaanuar. Meie koolist kuulub 3 õpetajat Eesti 
Haridustöötajate Liitu. 

13. Streigil osalemise ja selle pikkuse osas oli eriarvamusi. 
14. Vallavalitsus tasustab need kaks streigipäeva. 
15. Hindamisjuhend kooli kodulehele, kui seda veel ei ole. 
16.  Lapsevanemad võiks oma lastele ka sõnumi anda, et nad käiksid pikal vahetunnil õues. Saata 

sõnum lapsevanematele läbi üldkoosolekul ja klassi gruppide. 
17. Kas poiste ujumistunnis saavad ujuda ka tüdrukud, kui nad soovivad ja vastupidi? Tüdrukute 

ja poiste tunnid on eri aegadel, aga võimalusel selle sooviga arvestatakse.  
18. KVAT toetuse saamiseks on vaja ka pehmete väärtuste osa katta. Vald on palunud abi, et  

antud tegevuste nimekiri koos kuludega kokku saada. Kuidas andmeid kogume? Teema veel 
ebaselge, mis selle alla peaks kuuluma. Tähtaeg 24. jaanuar. 

19. Lastevanemate koosolek. Kehtna kooli direktor Reigo Ginter räägib tehisarust, tutvustame 
kooli projekti, õpetajate streigi info, hoolekogu teemad. Lisaks mõned sõnumid vanematele, 
õpilaspäevik, kontrolltööd, pikk vahetund õues, toitlustus (eraldi salatilett on), probleemide 
edastamine õpetajale jne.  

20.  Toitlustuse arengutest. Pilt salatiletist kooli FB lehele. 
21. Kooli seisukoht tehisintellekti osas, kuidas sellega edasi liikuda. See teema hakkab kindlasti 

kasvama ja õpilatse hulgas rohkem kasutust leidma. Eks kool püüab asjaga kaasas käia ja 
seda mõistlikult suunata. 

22. Lõpueksamid liiguvad arvutisse. See aasta tehakse katseliselt, aga järgmisel aastal juba 
ametlik eksam.  

Otsustati: 

1. Kool juurdeehituse projekteerimisega liigutakse edasi, et saaks märtsi lõpuks valmis. 
2. Eidapere kooli osas hoolekogu seisukohta ei võta. 
3. Rahastus peab olema valla koolides ühtsetel alustel ja kui tehakse erandeid, siis peab see 

olema põhjendatud ja ühiselt kokku lepitud. (Allar, Leaanyka, Moonika, Andres) 
4. Koolide võrdne rahastuse kava tuleb saada paika hiljemalt mai kuuks, et 1. septembrist 2024 

oleks koolid võrdsetel alustel rahastatud. (Allar, Leaanyka, Moonika, Andres) 
5. Eelarvesse teha ettepanek koolide rahastuse muutmiseks kasvõi läbi lisaeelarve, kui ühtsed 

süsteemid on välja töötatud. Hetkel anda valla eelarve koostamisse sõnum, et pean olema 
võrdne kohtlemine (Allar) 

6. Õpilaspäevik või märkmik, kuhu oma õppimine kirja panna, peab õpilasel olemas olema. 
(sõnum lastevanemate koosolekul) 

7. Kodulehe korrastus: hindamisjuhend, hoolekogu liikmed (Andres) 
8. KVAT teema osas küsime veel vallalt täpsemat infot ja siis teeme ideede korje koolis ja 

kogukonnas (Leaanyka, Andres) 
  

/digiallkiri/ 

Allar Läll 

Hoolekogu esimees 


